
P r o t o k ó ł  Nr XXVI/2008 
Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej  

z dnia 28 sierpnia 2008 r.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Magnes o godz. 10.00 otworzył kolejne 
posiedzenie sesji i jako pierwszej czynności dokonał powitania radnych ,  
Burmistrzów M i G ,  zaproszonych gości, sołtysów  oraz inne osoby 
uczestniczące w tym spotkaniu .  Stwierdził quorum  , na stan Rady 15  
w obradach uczestniczy pełny skład Rady / lista obecności radnych   oraz 
zaproszonych gości stanowią załączniki  do protokołu.  
Następnie przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacja o bieŜącej pracy Burmistrza między sesjami. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Uchwała w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok. 
6. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 
7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia poŜyczki długoterminowej. 
8. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIV/319/2006 Rady 

Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej z dnia 31 stycznia 2006 r. w sprawie 
poboru czynszów mieszkaniowych i wysokości wynagrodzenia za pobór. 

9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/408/2006 Rady 
Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej z dnia 30 czerwca 2006 r. w sprawie 
określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania    
i rozkładania na raty spłat naleŜności pienięŜnych Gminy Kazimierza 
Wielka lub gminnych jednostek organizacyjnych , do których nie stosuje 
się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa. 

10. Uchwała w sprawie sposobu ustalenia naleŜności z tytułu zwrotu kosztów 
podróŜy słuŜbowych dla radnych Rady Miejskiej.  

11. Uchwała w sprawie powołania  Zastępcy Kierownika USC w Kazimierzy 
Wielkiej. 

12. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kazimierzy Wielkiej za 2007 rok. 

13. Uchwała w sprawie uchwalenia statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kazimierzy Wielkiej. 

14. Uchwała w sprawie zatwierdzenia regulaminu organizacyjnego. 
15. Uchwała w sprawie gminnego programu przeciwdziałania przemocy   

w rodzinie na lata 2009-2012. 
16. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania    

i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od tych opłat, jak równieŜ trybu 
ich pobierania.  

 
17. Uchwała w sprawie oddania w uŜyczenie Związkowi Międzygminnemu  
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„ Nidzica” w Kazimierzy Wielkiej sieci wodociągowej stanowiącej własność 
gminy wybudowanej w 2008 roku we wsi Wojciechów i ul. Koszyckiej      
w Kazimierzy Wielkiej. 
18. Sprawy róŜne , wolne wnioski. 

Ad.p.1 
Uwag oraz innych propozycji do przedstawionego porządku nie zgłoszono. 
Rada zaakceptowała go jednogłośnie.  
Ad.p.2 
Protokół z ostatniej sesji Rady tj. z dnia 24 czerwca br. został przyjęty bez 
uwag.  
Ad.p.3 
Na wstępie swego wystąpienia Burmistrz M i G –A. Bodzich złoŜył 
podziękowania na ręce  sołtysa Jacka Słabosza dla mieszkańców wsi Hołdowiec 
za zorganizowanie tegorocznych doŜynek , które przebiegły w miłej i rodzinnej 
atmosferze.  
Przy okazji komunikuje równieŜ ,Ŝe w wyniku konkursu na stanowisko 
Komendanta StraŜy Miejskiej wybrany został Pan Tadeusz Podkowa , który 
rozpoczął juŜ swoją pracę. 
Przechodząc do spraw związanych z realizacją inwestycji w gminie, informuje 
,Ŝe wyjątkowo dobrze  przebiegały prace budowy kładki na rzece Małoszówce – 
zadanie zostało wykonane w całości, a takŜe I etapu dróg gminnych : 
Broniszów,  Kamyszów, Hołdowiec , Zysławice, Wojsławice , Sieradzice, 
Gunów Wilków Słonowice. Rozstrzygnięty został takŜe przetarg na pozostałe 
drogi : Głuchów, Gabułtów , Odonów i w Kazimierzy Wielkiej ul. 15 Stycznia i 
Broniewskiego - termin wykonania ok. 20 października br.  
Kilka dni temu rozpoczęta została inwestycja pod nazwą „ wodociąg Lekszyce 
Marcinkowice która zostanie zaliczona do wstępnych fiszek do dofinansowania 
z Regionalnego Programu Operacyjnego .  
Ponadto rozstrzygnięto  przetarg na sprzedaŜ Szkoły w Stradlicach za kwotę 
400.000 zł, podpisano umowę na kanalizację II etapu Odonowa / termin 
wykonania do końca grudnia br/.  
Dzięki pomocy środków z zewnątrz / 16.000 zł/  planuje się wykonać 
monitoring  w gimnazjach: w Wielgusie i Kazimierzy Wielkiej. 
Kończac Burmistrz odniósł się do przedłoŜonej przed sesją radnym oraz 
sołtysom informacji , która przedstawia tabelę przygotowanych bądź będących  
w przygotowaniu wniosków o pozyskanie środków unijnych / stanowi ona 
załącznik do protokołu/.  
Ad.p.4 
W kolejnym punkcie jako pierwszy pytanie zgłosił radny K. Minor – czy są 
wstępne ustalenia cenowe sprzedaŜy działek budowlanych w Odonowie i na 
jakich zasadach zainteresowani będą mogli je nabywać?  
2/ Wiceprzewodniczący A. Kuliś – jak na dzień dzisiejszy wygląda sprawa 
budowy zatoki   przy szkole w Wielgusie? 
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3/Radny K. Ziętek – w tabeli o której mówił Burmistrz ujęto do realizacji 
inwestycje w miejscowościach  południowej części gminy , a co z pozostałymi ?  
w szczególności Cło, Wymysłów. Są to małe wsie  borykające się z problemem 
braku wody i mieszkańcy zmuszeni są dowozić ją  do swoich gospodarstw 
beczkami ?  
W kolejności zadawanych pytań Burmistrz postanowił udzielić odpowiedzi. 
1/ SprzedaŜ działek w Odonowie – temat szeroko opisywany w prasie, stronie 
internetowej Urzędu . Przewidywany termin przetargu 30.09.2008 r.  
W zaleŜności od wielkości działki szacuje się je  od 38-43 tys. zł, wadium 
wynosić będzie 5 tys. zł.  
2/ prowadzone są rozmowy i w najbliŜszym czasie wspólnie z Powiatem 
inwestycja będzie wykonana. 
3/  w przyszłości planuje się zwodociągować równieŜ pozostałe sołectwa.  
Ad.p.5 
W kolejnym punkcie p. Skarbnik Z. Nocoń zapoznała radnych ze zmianami w 
budŜecie  na 2008 r. przedstawionymi w projekcie uchwały w tej sprawie.  
W szczególności dotyczą one zmian po stronie dochodów i wydatków 
wynikających z przeprowadzonych w tym okresie przetargów i zawartych 
umów a takŜe uzyskania dodatkowych dochodów przewyŜszających 
dotychczasowy plan. Zwiększeniu uległy dochody między innymi z tytułu: 

- naliczeniu kary za nieterminowe wykonanie inwestycji w Wojciechowie i 
w ul. Koszyckiej, 

- zwiększonej subwencji oświatowej 
- uzyskania od Wojewody Świętokrzyskiego dotacji celowej w DZ. 852 

Pomoc Społeczna, 
Zwiększono takŜe wydatki budŜetu gminy między innymi na: 

- drogi gminne, 
- wydatki majątkowe/ budowa nowego osiedla w Odonowie/, 
- administracje publiczną / zakup sprzętu komputerowego, zabezpieczenie 
środków na fundusz remontowy mieszkań komunalnych,  

- bezpieczeństwo publiczne w tym: dotację celową dla Komendy 
Powiatowej Policji w Kazimierzy Wielkiej / na remont pomieszczeń/  
oraz na nowo utworzoną straŜ miejską. 

Pytań ze strony radnych nie zgłoszono. Rada Miejska w głosowaniu / 15 za/ 
przyjęła uchwałę Nr XXVI/176/08 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 
2008r. Stanowi ona załącznik do protokołu.  
Ad.p.6 i 7 
Kontynuując wyjaśnienia  dalszych  punktów p. Skarbnik informuje ,Ŝe :  
zgodnie z załącznikiem 3a do budŜetu , planuje się modernizację dróg gminnych 
na co środki własne  są niewystarczające.  W związku z tym  kwota 987.000 zł 
kredytu bankowego uzupełni środki własne na realizację zadania pod nazwą  
„ drogi publiczne gminne”. 
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Jeśli chodzi o drugą uchwałę -  zaciągniecie poŜyczki długoterminowej 
podyktowane jest zamiarem budowy kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami i 
przepompownią ścieków we wsi Odonów – etap II . Realizacja tej inwestycji 
jest moŜliwa w przypadku uzupełniania środków własnych w/w poŜyczką w 
związku z czym podjecie uchwały jest konieczne.  
Pytanie zadał radny K. Ziętek – na jak długi okres zaciągamy kredyt i poŜyczkę?  
W odp. p. Skarbnik – kredyt w Banku Spółdzielczym z moŜliwością do 2013 r. 
z rozłoŜeniem na wiele rat , natomiast poŜyczę w WFOŚ Kielce na okres dłuŜy 
niŜ rok. 
Innych zapytań nie zgłoszono.  
Rada Miejska w głosowaniu / 1 wstrzym.14 za/ przyjęła uchwałę  
Nr XXVI/177/08 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu oraz  
w głosowaniu / 15 za/ uchwałę Nr XXVI/178/08 w sprawie zaciągnięcia 
poŜyczki długoterminowej. Uchwały stanowią załączniki do protokołu.  
Ad.p.8 
Skarbnik Gminy Z. Nocon informuje - w związku z likwidacją Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kazimierzy Wielkiej i koniecznymi 
zmianami organizacyjnymi dotyczącymi gospodarowania zasobem komunalnym 
gminy, uchylenie uchwały Nr XXXIV/319/2006 w sprawie poboru czynszów 
mieszkaniowych i wysokości wynagrodzenia za pobór jest nieodzowne.   
Pytań i uwag nie zgłoszono. Rada Miejska jednogłośnie przyjęła uchwałę  
Nr XXVI/179/08 w powyŜszej sprawie, która stanowi załącznik do protokołu.   
Ad.p.9 
Kontynuując dalej p. Skarbnik wyjaśnia , Ŝe w przedłoŜonym projekcie kolejnej 
uchwały dokonuje się zmian w paragrafie 4  uchwały Nr XXXIX/408/2006  
z dnia 30 czerwca 2006 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu 
umarzania, odraczania i rozkładania na raty spłat naleŜności pienięŜnych gminy 
Kazimierza Wielka lub gminnych jednostek organizacyjnych, do których nie 
stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa , dodając w ust. 1 pkt 5  
w brzmieniu „ ze względu na uzasadniony interes dłuŜnika lub waŜny interes 
publiczny”. Pozostałe zapisy uchwały pozostają bez zmian. 
Zapytanie zgłosił radny K. Ziętek – czy uszczegóławiając ten zapis Burmistrz 
będzie miał „wolną rękę” i moŜe robić co chce?  
W odpowiedzi p. Skarbnik – wszystkie umorzenia, rozłoŜenia na raty itp. 
są uwarunkowane pewną dokumentacją a takŜe są często kontrolowane przez 
RIO. 
Rady K. Minor  zapytał – czy ustawa o finansach publicznych pozwala na 
podjęcie tej uchwały z dodaniem tego punktu ? W odp. p. Skarbnik – projekt 
uchwały przygotował radca prawny i skoro w podstawie prawnej powołał się na 
tą ustawę , naleŜy rozumieć ,Ŝe podjęcie jej  jest zasadne.  
Innych pytań nie zgłoszono. Rada Miejska w obecności 14 radnych / nieobecny 
na sali J. Wątek/ 13 głosami za, 1 wstrzym/ przyjęła uchwałę  
Nr XXVI/180/2008 w powyŜszej sprawie , która stanowi załącznik do 
protokołu. 
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Ad.p.10. 
Objaśnienia do kolejnego punktu porządku obrad ,jakim jest projekt uchwały 
sprawie sposobu ustalania naleŜności z tytułu zwrotu kosztów podróŜy 
słuŜbowych dla radnych Rady Miejskiej rozpoczął Naczelnik Wydz. ASO  
p. R. Płaszewski.   
W projekcie ustala się ,Ŝe radnym delegowanym przez Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w podróŜ podróŜną związaną z wykonywaniem mandatu a dla 
Przewodniczącego przez Wiceprzewodniczacego Rady ,przysługują na 
podstawie rozporządzenia Ministra Spraw Wewnetrznych i Administracji z 31 
lipca 2000 r. dieta oraz zwrot kosztów podróŜy.    
Projekt uchwały  jest niezbędne z uwagi na konieczność uregulowania sposobu 
wystawiania i rozliczania delegacji słuŜbowych dla radnych Rady Miejskiej w 
tym dla Przewodniczącego Rady. 
W dyskusji głos zabrał radny K. Ziętek – uwaŜa ,Ŝe kaŜdy radny bierze 
miesięczna dietę i z niej powinien pokrywać koszty wyjazdu słuŜbowego. 
Innego zdania był radny J. Maroszek – na wyjazd słuŜbowy radnego 
Przewodniczący Rady powinien wyrazić zgodę podpisując delegację która 
będzie upowaŜniała do otrzymania diety i kosztów przejazdów w szczególności 
kiedy radny otrzyma zgodę Przewodniczącego na wyjazd własnym 
samochodem. Tak  teŜ twierdzili  Przewodniczący Rady p. Skarbnik oraz 
większość radnych dodając ,Ŝe delegacja jako dokument stanowić będzie pewne 
zabezpieczenie w razie np. wypadku. Kończąc dyskusję P. Skarbnik podkreśliła 
,Ŝe wyjazdy słuŜbowe radnych są bardzo rzadkie i z tego tytułu nie ponosimy 
duŜych kosztów . Innych pytań nie zgłoszono. Na wniosek Przewodniczącego 
Rady przystąpiono do głosowania w/w uchwały . W obecności 15 radnych / 14 
za , 1 przeciw/ została zatwierdzona i stanowi załącznik do protokołu. 
Ad.p.11 
Naczelnik Wydz. Administracji i Spraw Obywatelskich R. Płaszewski informuje 
- Rada Miejska na ostatniej sesji podjęła uchwałę w sprawie odwołania p. J. 
Wójcika ze stanowiska Zastępcy Kierownika Stanu Cywilnego poniewaŜ 
przebywa na urlopie bezpłatnym i w związku z tym zaszła konieczność  
rozpisania konkursu na w/w stanowisko. W wyniku ogłoszenia o naborze na to 
stanowisko złoŜyły aplikacje 3 osoby , po czym po podsumowaniu wyników 
Komisja Rekrutacyjna dokonała wyboru  Pani Haliny Porębskiej . Komisja 
uznała ,Ŝe  długoletnie doświadczenie na stanowisku  inspektora do spraw 
ewidencji ludności w tym Urzędzie pozwoli jej na sprawne wykonywanie 
obowiązków Zastępcy Kierownika USC w Kazimierzy Wielkiej.  
Uzupełniając Burmistrz dodał ,Ŝe powołanie Pani Haliny Porębskiej na w/w  
stanowisko nie spowoduje dodatkowych kosztów związanych z  zatrudnieniem 
gdyŜ jest  pracownikiem gminy. Funkcję Zastępcy będzie pełniła w razie 
nieobecności Kierownika USC. 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. Rada Miejska w głosowaniu / 15 za/ przyjęła 
uchwałę Nr XXVI/ 182/2008 w sprawie powołania Zastępcy Kierownika USC 
w Kazimierzy Wielkiej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad.p.12 
M. Szmuc informuje - Komisja Oświaty zapoznała się ze sprawozdaniem z 
działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2007 rok i 
oceniła go pozytywnie. 
Zaproszona na posiedzenia Z-ca Kierownika MGOPS p. GraŜyna Tomczak 
udzieliła odpowiedzi radnemu K. Szastakowi na liczne zapytania dotyczące 
zadań własnych gminy oraz zadań zleconych . 
Rada Miejska bez zastrzeŜeń przyjęła przedłoŜone sprawozdanie.   
Ad.p.13 
Na zapytanie Przewodniczącego Rady – czy są niejasności bądź zapytania do 
przedłoŜonego projektu uchwały w tym punkcie – nikt z radnych nie zabrał 
głosu , wobec powyŜszego zarządzono jej  głosowanie. 
W głosowaniu / 15 za/ Rada Miejska przyjęła uchwałę Nr XXVI/ 183/2008  
w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Kazimierzy Wielkiej, która stanowi załącznik do protokołu.  
Ad.p.14 
Podobnie jak w poprzednim punkcie , radni nie wnieśli zapytań do projektu 
kolejnej uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Organizacyjnego 
MGOPS , wobec powyŜszego została przegłosowana / 15 za/ i zatwierdzona 
przez Radę. Stanowi załącznik do protokołu.  
Ad.p.15 
M. Szmuc jako Przewodniczący merytorycznej  Komisji  informuje ,Ŝe jej 
członkowie zostali zapoznani z przedłoŜonym programem przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie na lata 2009-2012 i nie wnoszą do niego uwag. Według 
ustawy Dz.U .Nr 180,poz.1493 o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie do 
zadań gminy naleŜy opracowanie i realizacja programu ochrony ofiar przemocy 
w rodzinie  w związku z czym konieczne jest podjęcie uchwały w tej sprawie. 
Uwag i zapytań ze strony Rady nie wniesiono, po czym jednogłośnie przyjęto 
w/w uchwałę Nr XXVI/185/08, która stanowi załącznik do protokołu.  
Ad.p.16 
Radni nie wnieśli zapytań oraz uwag do projektu uchwały tego punktu  
i w głosowaniu / 15 za/ zatwierdzili kolejną uchwałę Nr XXVI/ 186/2008 w 
sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od tych opłat, jak równieŜ trybu ich pobierania. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu.  
Ad.p.17 
Rada Miejska bez pytań przyjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXVI/ 187/2008  
w sprawie oddania w uŜyczenie Związkowi Międzygminnemu „ Nidzica”  
w Kazimierzy Wielkiej sieci wodociągowej stanowiącej własność gminy 
wybudowanej w 2008 roku we wsi Wojciechów i ul. Koszyckiej w Kazimierzy 
Wielkiej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad.p.18 
W imieniu Klubu „Jawornik” radny J. Wątek zaprosił wszystkich zebranych na 
festyn  „ poŜegnanie lata” który odbędzie się 31.08.08 w Gorzkowie. 
B. Matera zgłosił zapytania w sprawie: 
1/ budowy chodnika między blokiem kolejowym a Bankiem  Spółdzielczym –     
    pocztą? 
2/ czy gmina mogłaby odkupić Pałac Lakon od p. Czajki gdyŜ ma większe  
     moŜliwości otrzymania dotacji z zewnątrz  na jego remont? 
3/ czy załatwiona jest sprawa dowozu kamienia do Łękawy / oczyszczalnia  
     ścieków/? 
K. Szastak – w sprawie drogi ul. Głowackiego.   
W kolejności zadawanych pytań Burmistrz odpowiada: 
Chodnik o który pyta radny B. Matera jest na etapie dokumentacji. Załatwiona 
jest takŜe  sprawa dowozu kamienia na oczyszczalnię ścieków w Łękawie. 
Bardziej skomplikowana niŜ się wydaje jest sprawa odkupienia Pałacu Lacon 
przez gminę. Po pierwsze  nie zabezpieczono w budŜecie środków własnych na 
remont baszty której szacunkowy koszt będzie bardzo wysoki. Wiemy takŜe  ,Ŝe 
właściciel baszty składa wniosek o dofinansowanie środków z zewnątrz na jej 
remont. 
Droga ul. Głowackiego – wstępnie zlecono opracowanie dokumentacji w II 
etapach , pierwszy etap – zakończenie zabudowań od strony stadionu, drugi etap 
do końca ulicy. Termin wykonania drogi nie został określony, uzaleŜniony 
będzie od środków finansowych budŜetu gminy.  
Na zakończenie Z-ca Burmistrza Cz. Kowalski przekazał radnym najświeŜsze 
wiadomości odnośnie budowy drogi Kraków – Busko jaką usłyszał na 
dzisiejszym spotkaniu w Proszowicach.  
Kończąc Przewodniczący Rady K. Magnes podziękował mieszkańcom wsi 
Hołdowiec a w  szczególności sołtysowi J. Słaboszowi za duŜe zaangaŜowanie  
i zorganizowanie gminnych doŜynek. Przyznał ,Ŝe były bardzo udane  
i przebiegały w miłej rodzinnej atmosferze.  
Komunikując - Burmistrz Miasta i Gminy A. Bodzioch zaprosił zebranych na  
III Mi ędzynarodowe Dni Kazimierzy Wielkiej które odbędą się na kazimierskim 
rynku  13-14 września br . 
I tym akcentem prowadzący obrady K. Magnes postanowił zakończyć dzisiejsze 
spotkanie. 
 
Protokołował: 
   B. Kwaśny       Przewodniczący 
        Rady Miejskiej 
 
        Krzysztof  Magnes  


